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Jaarverslag 2024 van de vereniging Buurtenergie Statenkwartier  
 
 
Doel BES  
BES is de vereniging in de wijk Statenkwartier die tot doel heeft   

• het bevorderen van het verminderen van het energiegebruik, en  
• het verbeteren van de gezondheid op wijkniveau en het comfort van de woningen en 

bedrijfspanden in de wijk door bevorderen inzet van duurzame energie, tegen gaan 
van energieverspilling en zo efficiënt mogelijk gebruik van energie in het algemeen.  

  
Dat tracht BES te bereiken door   

• het geven van voorlichting  
• het voor en met de leden realiseren van projecten en maatregelen  
• het voorbereiden, oprichten en tot zelfstandigheid brengen van gezamenlijke 

projecten  
• het aangaan van samenwerkingsverbanden voor projecten  
• andere middelen die het doel bevorderen.  

Dit alles is gericht op energiebesparing, duurzame opwek van energie en zo efficiënt 
mogelijk gebruik ervan door woningen of bedrijfspanden.  
  
Wat hebben we gedaan in 2024?  
  
Communicatie en kennisdeling 
Gegeven de hogere energielasten, de geopolitieke situatie en de ontwikkelingen in het 
klimaat blijft actie op het gebied van energiebesparing, isolatie en duurzame opwek in onze 
wijk nodig. BES heeft daarom extra inzet gepleegd p het bereiken van bewoners om aan de 
slag te gaan met deze onderwerpen. 
Er zijn drie bijeenkomsten georganiseerd, met als thema’s lessen van 10 jaar energieadvies, 
natuurlijk koelen, mogelijkheden van deelmobiliteit en verduurzaming van je woning als 
VVE-bewoner. Allen werden goed bezocht. 
Daarnaast is een huis-aan-huis communicatie-actie in samenwerking met de gemeente 
uitgevoerd, wat de bekendheid van BES heeft vergroot. 
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Ook zijn flyers in de Nederlandse en Engelse taal gemaakt en beschikbaar gesteld aan de 
makelaars in onze wijk, om (potentiële) kopers actief te attenderen op het bestaan en de 
diensten van BES. 
 
Wekelijks energiespreekuur en inzet energieadviseurs voor energie-advies  
Het fysieke spreekuur voor energiebesparing en -advies op de zaterdagochtend bij Doppio 
vindt wekelijks plaats. Het wekelijks spreekuur is mede door aanvullende communicatie-
acties veel bezoekers blijven trekken.  
 
BES heeft een tiental vrijwillige energieadviseurs, die onze leden/medebewoners helpen bij 
vragen over besparing, isoleren, opwek van elektriciteit en warmte en de overstap naar 
duurzaam koken, verwarmen en tapwater. De infraroodcamera van BES helpt om 
warmtelekken in een pand op te sporen. Zo kan ingeschat worden waar en hoeveel isolatie 
zinvol is voor een aangenaam comfort. Met CO2-meters wordt de ventilatie en luchtkwaliteit 
gecheckt. Ook ervaringen van wijkgenoten over ingezette producten, geleverde diensten en 
ervaren comfort worden actief gedeeld.  
Er was weer veel vraag naar bezoek aan woningen en energieadviezen in 2024. Er zijn in 
2024 40 energieadviezen aangevraagd, waarvan 36 door woningeigenaren en 4 door 
huurders. Er zijn in 2024 17 woningbezoeken voltooid met een advies en er zijn 13 
energieadviezen onderhanden.  
Ook zijn er weer een paar energieadviseurs (her)opgeleid met behulp van de HOOM-
methode, die door de gemeente Den Haag wordt ondersteund. 
  
Deelname aan de huisopenstellingen 
Ook eind 2024 is weer deelgenomen aan de duurzame huizenroute, er zijn geïnteresseerden 
komen kijken om zich te laten informeren over de aanpak van de verduurzaming.  
 
Zonnepanelen  
De vraag naar ondersteuning bij het zoeken naar en beoordelen van aanbiedingen en het 
plaatsen van zonnepanelen is over zijn hoogtepunt heen. 
BES heeft haar kennis ingezet om mee te kijken op offertes die BES leden ontvangen en ze 
hulp geboden bij het aanvragen van de vergunning voor zonnepanelen.  
Daarnaast draaien de uit BES ontsproten zoncoöperaties Zon op Museon en Zon op World 
Forum op volle toeren en heeft BES zich ingespannen om de mogelijkheden tot deelname 
van de zonnepanelen op sporthal Houtrust onder de aandacht van wijkbewoners te 
brengen.  
  
Stroom delen   
In 2024 is de Energiewet aangenomen. Deze maakt het onder andere mogelijk en 
makkelijker om stroom onderling te gaan delen. Het delen van energie is vooral gericht op 
het stimuleren van lokaal gebruik en samenwerking binnen gemeenschappen. Details 
moeten nog worden uitgewerkt in regels, maar dat gaat veranderingen en kansen met zich 
meebrengen. 
Het technisch geavanceerde project ‘Sterk op stroom’ in de Groene Mient/Vruchtenbuurt 
betreft het delen van opgewekte stroom op wijkniveau, waarbij het elektriciteitsnet ontlast 
wordt. Met de toename van de hoeveelheid zonnepanelen, warmtepompen en elektrische 
auto’s is het interessant voor zowel bewoners als voor de netbeheerder om elektriciteit te 
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gaan delen. Het elektriciteitsnet heeft dan minder verzwaring nodig en bewoners delen 
stroom onderling. Vanuit BES volgden we de voortgang. Sterk op Stroom heeft zich in 2024 
geconcentreerd op het realiseren van meer stroom opwek. Ook zijn er in dit project al 
contracten voor afname van lokale stroom gerealiseerd.  
 
Verduurzaming warmtebehoefte 
Onze wijk is voor de gemeente een zogenaamde ‘gele’ wijk, dat betekent dat de gemeente 
geen concreet perspectief heeft op wanneer en op welke wijze de verduurzaming van de 
warmtebehoefte hier vorm gaat krijgen. Vooralsnog is het gemeentelijk advies om flink te 
isoleren en een hybride warmtepomp te installeren, die kan worden gecombineerd met de 
cv-ketel. Dit laat onverlet dat we zien dat huizen in onze wijk die gerenoveerd worden vaak 
geheel overstappen naar een all electric warmtepomp en het aardgas vaarwel te zeggen. 
In de Viviënstraat en de Ten Hovestraat is onder de noemer ‘De Groene Staten’ een initiatief 
ontstaan door straatbewoners om te bezien of men de huizen zou kunnen verwarmen met 
de warmteleiding die nu tot aan het World Forum loopt. BES ondersteunt hen naar 
behoefte, voornamelijk met kennis en netwerk. Ook wordt in de wijk de kans op 
verwarming aan de hand van waterstof gevolgd, BES houdt een luisterend oor.  
 
Bestuurszaken  
Het bestuur van BES bestaat uit een voorzitter, penningmeester, secretaris en een lid 
(normaliter twee) leden. De secretaris is herbenoemd. Een vrijwilliger staat het bestuur 
actief bij in de communicatie, 2 vrijwilligers zijn adviseur van het bestuur,  inclusief de 
coördinatie van de adviesaanvragen en de inzet van de energie-adviseurs. 
 
Vereniging BES zet zich in voor de leden en hoopt steeds een groter deel van de wijk te 
bereiken. Nieuwe leden melden zich aan via eventuele inkoopacties en bij afnemen van 
energieadvies. Eind 2024 had BES 140 leden, eind 2023 waren dat er eveneens 140. 
In financieel opzicht had de vereniging een positief jaar, het werd afgesloten met een 
positief saldo van circa € 800. 
  
Opgetekend door de secretaris, A. van Ewijk, januari 2025.  


